
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

25. september 2024 

Sagsnr.: 24/28188  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 370 

I brev af 30. august 2024 har udvalget efter ønske fra Karina Adsbøl (DD) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 370: 

Med FFL25 indføres et knæk i undervisningstaxametrene til de gymnasiale 

fuldtidsuddannelser ved 700 årselever. Vil ministeren oversende en over-

sigt over de skoler, der forventes en nedgang i deres undervisningstaxa-

meter, fordi de rammes af knæktaksten? Af opgørelsen bedes det samti-

dig fremgå, hvilke underafdelinger de pågældende skoler har ved siden af 

hovedafdelingen, og hvor de er placeret. 

Svar: 

Der henvises til BUU alm. del – spm. 365 (2023-2024), der blandt indehol-

der en oversigt over de skoler, der forventes at miste tilskud som følge af 

indførslen af knæktaxameteret, herunder også med angivelse af antallet 

af elever opgjort i 2023.  Svaret på BUU alm. del – spm. 365 er vedlagt 

som bilag.   

 

Tabellen medtager ikke en opgørelse på hoved- og underafdelinger for 

institutionerne, da dette blandt andet kræver forudgående systematise-

ring og formalisering af ministeriets tilgængelige datagrundlag vedrø-

rende afdelingsniveauet. Der henvises i øvrigt til BUU alm. del – spm. 369 

(2023-2024) for en uddybning vedrørende ministeriets anvendelse af in-

stitutionsniveauet i forbindelse med tiltaget om knæktaxameteret.    

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 370
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